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Protokół Nr 23/2021 

z posiedzenia komisji samorządowej odbytego w dniu 20 grudnia 2021r. 

 

 Posiedzenie komisji otworzyła przewodnicząca komisji Renata Błaszczyk                                    

i przewodniczyła posiedzeniu. 

W posiedzeniu udział wzięli członkowie komisji zgodnie z załączoną listą obecności  

do niniejszego protokołu. 

Ponadto w posiedzeniu komisji udział wzięli: Przewodnicząca Rady Miejskiej Maria 

Łopatowska, Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Sławomir Rożkiewicz, Burmistrz Miasta i 

Gminy Stanisław Strąk i Skarbnik Miasta i Gminy Krzysztof Cieślak. 

Porządek posiedzenia: 

1. Wydanie opinii o projektach uchwał w sprawie: 

a. uchwalenia Gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów 

alkoholowych i przeciwdziałania narkomanii w Gminie Pierzchnica na rok 

2022, 

b. ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Miasta i Gminy Pierzchnica, 

c. uchwalenia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2022-2024 w 

Gminie Pierzchnica, 

d. zmiany uchwały Nr XXV/36/2021 Rady Miejskiej w Pierzchnicy z dnia 28 

czerwca 2021 r. w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 

międzygminnego w celu opracowania i realizacji “Strategii Ponadlokalnej dla 

Gmin: Busko-Zdrój, Chmielnik, Gnojno, Pierzchnica, Raków i Szydłów do roku 

2030”, 

e. określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu „Strategii 

Ponadlokalnej dla Gmin: Busko-Zdrój, Chmielnik, Gnojno, Pierzchnica, Raków, 

Szydłów i Tuczępy do roku 2030", w tym trybu konsultacji, o których mowa w art. 6 

ust. 3 ustawy z dnia 6 grudnia 2006 r. o zasadach prowadzenia polityki rozwoju. 

2. Zaopiniowanie projektu budżetu na rok 2022. 

3. Przyjęcie planu pracy komisji samorządowej na 2022 rok. 

4. Sprawy różne. 

 
Ad.1.a)Przewodnicząca komisji poddała pod obrady komisji projekt uchwały w sprawie  

            uchwalenia Gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów 

alkoholowych i przeciwdziałania narkomanii w Gminie Pierzchnica na rok 2022 i przedstawiła 

brzmienie projektu uchwały wraz z uzasadnieniem. Poprosiła Burmistrza o informację w 

sprawie projektu uchwały. 

 Burmistrz poinformował, że zgodnie z treścią uzasadnienia obowiązek uchwalenia 

takiego programu wynika z przepisów. Takie programy uchwalane są co roku. W tym roku jest 

tak zrobione, że uchwala się jeden program. Wcześniej były uchwalane dwa programy ale 

można to robić w jednym programie. Programy te w wielu częściach się powtarzały. Problemy 

alkoholowe i zagrożenia z tytułu narkomanii występują w gminie. Powiela się diagnozę, która 

była przeprowadzona dwa lata temu w 2019r. wśród młodzieży i jest to jakieś odniesienie. 

Działania zawarte w programie mają charakter profilaktyczny i edukacyjny i założona jest 

głównie praca z młodzieżą w szkołach mająca na celu uświadomienie zagrożeń z tytułu 
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nadużywania alkoholu i szkodliwości zażywania narkotyków oraz poprzez edukację w 

świetlicach wiejskich. Omówił sposoby realizacji zadań zawartych w programie. 

Po dyskusji członkowie komisji nie formułowali wniosków i nie wnosili uwag do 

projektu uchwały w sprawie  uchwalenia Gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania 

problemów alkoholowych i przeciwdziałania narkomanii w Gminie Pierzchnica na rok 2022 w 

związku z tym przewodnicząca komisji poddała pod głosowanie kto jest za wydaniem 

pozytywnej opinii o projekcie uchwały. 

Na 6-osobowy skład komisji udział w głosowaniu wzięło 5 członków komisji i za wydaniem 

pozytywnej opinii było 5 członków komisji. 

Komisja jednogłośnie wydała pozytywną opinię o projekcie uchwały w sprawie uchwalenia 

Gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych i 

przeciwdziałania narkomanii w Gminie Pierzchnica na rok 2022. 

 

Ad.1.b)Przewodnicząca komisji poddała pod obrady komisji projekt uchwały w sprawie  

             ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Miasta i Gminy Pierzchnica. Przeczytała 

uzasadnienie do projektu uchwały i otworzyła dyskusję nad projektem udzielając głosu 

Burmistrzowi. 

 Burmistrz powiedział, że powie kilka słów i opuści posiedzenie komisji żeby komisja 

nieskrępowanie wypracowała wniosek na sesję odnośnie wysokości wynagrodzenia. Przybliżył 

skąd się wzięła sprawa podwyższenia wynagrodzenia co zostało opisane w uzasadnieniu do 

projektu uchwały. Podkreślił, że wprowadzono zasadę minimalnego wynagrodzenia w 

wysokości 80% maksymalnych stawek. To oznacza, że wynagrodzenie jest gwarantowane 

przepisami w wysokości 80% maksymalnych stawek za administrowanie, pełnienie funkcji 

wójta/burmistrza, który jest organem lokalnej administracji publicznej i wydaje decyzje między 

innymi w zakresie prawa budowlanego czy ochrony środowiska, czy w innych działach. 

Obowiązkiem wójta/burmistrza jest prowadzenie urzędu gminy, zapewnienie oświaty, 

funkcjonowanie opieki społecznej, to podstawowe zadania, które są gwarantowane przez 

państwo. Obowiązkiem wójta/burmistrza jest pełna dyspozycyjność jako szefa gminnego 

sztabu kryzysowego, telefon jego jest do dyspozycji wojewody i jego służb o każdej porze 

każdego dnia. Rząd określił, że za spełnianie tych podstawowych zadań jako gwarantowane 

jest te 80% wynagrodzenie. Te 20% które jest do dyspozycji rady to jest trochę taka część 

motywacyjno-premiująca. Powiedział, że wynagrodzenia w większości gmin były podjęte w 

listopadzie w tej wysokości jak to jest pokazane. Mówił, że bardzo długo mierzył się z tym, bo 

są to duże dla niego pieniądze. Powiedział, że zostawia radnym do oceny efekty jego pracy. 

Mówił, że ma poczucie, że nie jest gorszym burmistrzem niż inni wójtowie, których rady 

uchwaliły wynagrodzenie w wysokości 100%. Powiedział, że nie ma w nim oczekiwania, że 

ma to być maksymalne wynagrodzenie, to pozostawia radnym do oceny ile to będzie. 

 Po dyskusji komisja wypracowała wniosek o ustalenie Burmistrzowi wynagrodzenia w 

maksymalnej wysokości, a mianowicie zasadnicze w kwocie 10 250 zł i dodatek funkcyjny w 

kwocie 3 150 zł. 

Wniosek komisja przyjęła w głosowaniu jawnym jednogłośnie 5 głosami za.  

Przewodnicząca poinformowała, że komisja wystąpi do sesji z wnioskiem o ustalenie 

maksymalnego wynagrodzenia tak jak zostało to przyjęte. 
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Ad.1.c)Przewodnicząca komisji poddała pod obrady komisji projekt uchwały w sprawie  

            uchwalenia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2022-2024 w Gminie 

Pierzchnica i przeczytała jego brzmienie. Poprosiła Kierownika Miejsko-Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Pierzchnicy o informację w sprawie projektu uchwały. 

Kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Pierzchnicy Kamila 

Jurek poinformowała, że obowiązkiem gminy jest uchwalenie takiego programu i nie może być 

przyjęty na okres dłuższy jak 3 lata. Program zawiera diagnozę problemu dotyczącego rodzin 

dysfunkcyjnych, a także działania jakie zostały zaplanowane na rzecz tych rodzin w celu 

udzielenia im maksymalnej pomocy aby te trudności, które przeżywają w jak najmniejszym 

stopniu wpływały na rozwój dzieci. Adresatami programu są rodziny z dziećmi a dotyczy to 

głównie rodzin przeżywających trudności opiekuńczo-wychowawcze, a także rodziny 

biologiczne dzieci umieszczonych w pieczy zastępczej oraz rodziny dotknięte problemem 

bezrobocia, przemocy, długotrwałej choroby czy niepełnosprawności. Program określa formy 

pomocy jakie będą realizowane na rzecz tych rodzin, które są adresatami programu. Z realizacji 

programu corocznie będzie sporządzana informacja i przedkładana radzie wraz z 

sprawozdaniem rocznym z działalności ośrodka pomocy społecznej. 

Członkowie komisji nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie  uchwalenia 

Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2022-2024 w Gminie Pierzchnica w związku 

z tym przewodnicząca komisji poddała pod głosowanie kto jest za wydaniem pozytywnej opinii 

o projekcie uchwały. 

Na 6-osobowy skład komisji udział w głosowaniu wzięło 5 członków komisji i za wydaniem 

pozytywnej opinii było 5 członków komisji. 

Komisja jednogłośnie wydała pozytywną opinię o projekcie uchwały w sprawie uchwalenia 

Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2022-2024 w Gminie Pierzchnica. 

 

Ad.1.d)Przewodnicząca komisji poddała pod obrady komisji projekt uchwały w sprawie  

            zmiany uchwały Nr XXV/36/2021 Rady Miejskiej w Pierzchnicy z dnia 28 czerwca 

2021 r. w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego w celu 

opracowania i realizacji “Strategii Ponadlokalnej dla Gmin: Busko-Zdrój, Chmielnik, Gnojno, 

Pierzchnica, Raków i Szydłów do roku 2030” i przedstawiła brzmienie projektu uchwały. 

Poprosiła Burmistrza o informację w sprawie projektu uchwały. 

Burmistrz poinformował, że taka uchwała była podejmowana w czerwcu br. i 

porozumienie dotyczyło 6 gmin. Gmina Tuczępy wystąpiła z wnioskiem o dołączenie do tego 

porozumienia. Wszystkie gminy wyraziły zgodę żeby dołączyć gminę Tuczępy do 

porozumienia międzygminnego. Porozumienie ma na celu przygotowanie strategii żeby 

ubiegać się o pieniądze w nowej perspektywie finansowej unii europejskiej. 

Członkowie komisji nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały 

Nr XXV/36/2021 Rady Miejskiej w Pierzchnicy z dnia 28 czerwca 2021 r. w sprawie wyrażenia 

zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego w celu opracowania i realizacji “Strategii 

Ponadlokalnej dla Gmin: Busko-Zdrój, Chmielnik, Gnojno, Pierzchnica, Raków i Szydłów do 

roku 2030” w związku z tym przewodnicząca komisji poddała pod głosowanie kto jest za 

wydaniem pozytywnej opinii o projekcie uchwały. 

Na 6-osobowy skład komisji udział w głosowaniu wzięło 5 członków komisji i za wydaniem 

pozytywnej opinii było 5 członków komisji. 
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Komisja jednogłośnie wydała pozytywną opinię o projekcie uchwały w sprawie zmiany 

uchwały Nr XXV/36/2021 Rady Miejskiej w Pierzchnicy z dnia 28 czerwca 2021 r. w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego w celu opracowania i realizacji 

“Strategii Ponadlokalnej dla Gmin: Busko-Zdrój, Chmielnik, Gnojno, Pierzchnica, Raków i 

Szydłów do roku 2030”. 

 

Ad.1.e)Przewodnicząca komisji poddała pod obrady komisji projekt uchwały w sprawie  

           określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu „Strategii 

Ponadlokalnej dla Gmin: Busko-Zdrój, Chmielnik, Gnojno, Pierzchnica, Raków, Szydłów i 

Tuczępy do roku 2030", w tym trybu konsultacji, o których mowa w art. 6 ust. 3 ustawy z dnia 

6 grudnia 2006 r. o zasadach prowadzenia polityki rozwoju i przedstawiła brzmienie projektu . 

Poprosiła Burmistrza o informację w sprawie projektu uchwały. 

Burmistrz poinformował, że ten harmonogram jest w zarysie, nie jest on sztywny, bo 

niektóre rzeczy były przewidziane w czwartym kwartale br. ale nie udało się wszystkiego 

zrobić, pewne rzeczy się przesuną. Jest ambitny plan żeby w trzecim kwartale 2022r. uchwalić 

strategię. Powiedział, że jakiś plan trzeba założyć. 

Członkowie komisji nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie  określenia 

szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu „Strategii Ponadlokalnej dla 

Gmin: Busko-Zdrój, Chmielnik, Gnojno, Pierzchnica, Raków, Szydłów i Tuczępy do roku 

2030", w tym trybu konsultacji, o których mowa w art. 6 ust. 3 ustawy z dnia 6 grudnia 2006 r. 

o zasadach prowadzenia polityki rozwoju w związku z tym przewodnicząca komisji poddała 

pod głosowanie kto jest za wydaniem pozytywnej opinii o projekcie uchwały. 

Na 6-osobowy skład komisji udział w głosowaniu wzięło 5 członków komisji i za wydaniem 

pozytywnej opinii było 5 członków komisji. 

Komisja jednogłośnie wydała pozytywną opinię o projekcie uchwały w sprawie określenia 

szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu „Strategii Ponadlokalnej dla 

Gmin: Busko-Zdrój, Chmielnik, Gnojno, Pierzchnica, Raków, Szydłów i Tuczępy do roku 

2030", w tym trybu konsultacji, o których mowa w art. 6 ust. 3 ustawy z dnia 6 grudnia 2006 r. 

o zasadach prowadzenia polityki rozwoju. 

 

Ad.2.Przewodnicząca komisji poddała pod obrady komisji zaopiniowanie projektu budżetu  

         gminy na rok 2022. Zwróciła się do Skarbnika Miasta i Gminy o omówienie założeń do 

projektu budżetu na 2021r. 

Skarbnik Miasta i Gminy Krzysztof Cieślak poinformował, że radni w ustawowym 

terminie otrzymali projekt budżetu na 2022r. wraz z wieloletnią prognozą finansową na lata 

2022-2038. Przedstawił podstawowe założeniu projektu budżetu na 2022r. oraz omówił 

szczegółowo planowane dochody i wydatki budżetu na  2022r. Dodał, że projekt uchwały 

budżetowej i projekt wieloletniej prognozy finansowej podlega zaopiniowaniu przez 

Regionalną Izbę Obrachunkową ale nie ma jeszcze opinii RIO. 

 Burmistrz poinformował, że w projekcie budżetu na 2022r. planowane jest na 

inwestycje 14 mln zł a w latach wcześniejszych kwoty na inwestycje stanowiły 2-3 mln zł. 

Przybliżył przedsięwzięcia z jakimi chciałby występować o uzyskanie dofinansowania oraz ich 

zrealizowane.  
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Po dyskusji członkowie komisji nie formułowali wniosków do projektu budżetu w 

związku z tym przewodnicząca komisji poddała pod głosowanie kto jest za wydaniem 

pozytywnej opinii o projekcie budżetu gminy na 2022 rok oraz o projekcie uchwały w sprawie 

przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pierzchnica na lata 2022-2038. 

Na 6 osobowy skład komisji udział w głosowaniu wzięło 5 członków komisji i za wydaniem 

pozytywnej opinii było 5 członków komisji. 

Komisja jednogłośnie wydała pozytywną opinię o projekcie budżetu gminy na 2022 rok  

i o Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Pierzchnica na lata 2022-2038. 

 

Ad.3.Przewodnicząca komisji poinformowała, że przygotowała projekt planu pracy komisji  

         samorządowej na rok 2022 i przedstawiła członkom komisji przygotowany projekt planu 

pracy. Dodała, że plan pracy komisji wynika z planu pracy rady miejskiej. Zapytała członków 

komisji czy mają uwagi, wnioski do przedstawionego projektu planu pracy komisji, może ktoś 

ma inne propozycje do planu pracy. 

Członkowie komisji nie wnosili uwag i nie wnosili innych propozycji. 

Przewodnicząca komisji poddała do zatwierdzenia plan pracy komisji na rok 2022. 

Na 6 osobowy skład komisji samorządowej w głosowaniu brało udział 5 członków komisji i za 

przyjęciem planu pracy było 5 członków komisji 

Plan pracy komisji samorządowej na rok 2022 został przyjęty przez komisję w głosowaniu 

jawnym jednogłośnie. Plan pracy komisji samorządowej na rok 2022 stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 

Przewodnicząca poinformowała, że plan pracy komisji podlega zatwierdzeniu przez radę i 

zostanie poddany do zatwierdzenia na najbliższej sesji. 

 

Ad.4. Sprawy różne. 

 Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Sławomir Rożkiewicz zapytał w sprawie 

funkcjonowania świetlic poza dwoma, które działają w Pierzchnicy i w Skrzelczycach, bo 

dowiedział się, że pozostałe będą do odwołania zamknięte. 

 Burmistrz powiedział, że prze miesiące zimowe grudzień, styczeń i luty świetlice nie 

będą funkcjonować i taka decyzja zapadła na wniosek Kierownika biblioteki. Żeby zajęcia się 

mogły odbywać temperatura w pomieszczeniu musi wynosić około 20oC. Utrzymać taką 

temperaturę na jeden dzień w tygodniu zajęć pociąga za sobą duże koszty. Od marca świetlice 

będą działać normalnie. 

 

Po wyczerpaniu porządku posiedzenia przewodnicząca komisji podziękowała 

wszystkim za udział i zamknęła posiedzenie. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokółował: 

 

S.Kielesiński                                                                    

                 Przewodnicząca komisji 

 

                                                                                                          Renata Błaszczyk  


